
Pokud jezdíte pravidelně do Ostrova, nebo
chodíte na procházky směr Liščí vrch, ne-
mohl vám uniknout stav kamenného můstku
přes Mořičovský potok. Tento mostek se
postupně rozpadal a hrozilo jeho zborcení.
Kamenný můstek působí i jako zajímavý
přírodní prvek, byl zde minimálně dvě staletí
(podle MgA. Zemana působícího v Národ-
ním památkovém ústavu v Lokti). Řešením
mohlo být jeho stržení, umístění velké beto-
nové trubky a její zasypání. Naštěstí se tomu
tak nestane.
Po několika letech se podařilo zkombinovat
odborné i finanční požadavky. A tak zastu-
pitelé na březnovém jednání rozhodli o jeho
opravě tak, jak nám uložil odbor výstavby

MěÚ Ostrov. Oprava mostku vyjde na při-
bližně 400 tisíc korun a měla by být do konce
dubna hotová.
Bohužel rokle potoka láká i mnoho hlou-
pých, sobeckých a bezohledných lidí, kteří
toto místo využívají k vyložení odpadu,
mnohdy stavebního, nebo i nebezpečného
v podobě ojetých pneumatik nebo uhynulých
zvířat. Děkuji těm, kteří nám pravidelně
uložený odpad hlásí, ale ještě více bych
poděkovala svědkům tohoto nekalého
počínání.                                               MMSSMM

Úvodník
Často si říkám, že bych si za ty roky, co jsem
starostkou, mohla na nemístné poznámky
a nadávky zvyknout a hodit je za hlavu dřív,
než do mého ucha dojdou. Pravdou ovšem
je, že mám v tomto směru ještě velké rezer-
vy a nedaří se mi to tak, jak bych si přála. 
To tak jdete v masopustním průvodu, máte
radost z toho, kolik přišlo lidí, jak hezky
hraje kapela, jak vyšlo počasí a najednou za
sebou slyšíte nadávky o debilech, kreténech
a dalších nepublikovatelných, které napadlo
udělat zrovna tady parkoviště a „co jsem se
tady jako dítě naboboval“. Krom toho, že
bobovat se letos dalo dva dny, zjistíte, že to
říká člověk, který bydlí v domě na druhém
konci vesnice.
Po měsíci si troufnete nechat vykácet dře-
viny, které není možné a účelné dál udržo-
vat a kdo myslíte, že nadává nahlas nejvíc?
Obyvatelé bytovky, kteří mají najednou
světlo v bytech, to rozhodně nebyli. Ti jsou
ve většině rádi, že se nemusí dívat na
džungli, do které ti, co šli kolem, odhazovali
plechovky a další nepořádek, v horším pří-
padě zde vykonávali svou potřebu.
Je mi líto každého stromu, který povoluji
pokácet. Mám ráda přírodu jako snad každý
normální člověk. A nadávám taky, ale na ty,
kteří si dají takovou práci, že dovezou pneu-
matiky někam do kopřiv na břehu Ohře
a vyhází je tak, že dá docela práci jiným
lidem je odstranit. A nebyla to velká voda,
která by je takhle umístila. Příroda si s ni-
mi neporadí a budou to zas jen lidi, kteří to
budou řešit – ať už je to jejich práce, nebo
dobrovolnická aktivita.
Vážím si všech dobrovolníků, zároveň bych
jim ale přála, aby měli co nejmíň práce s od-
straňováním úmyslných skládek. Je to
opravdu demotivující, když s dětmi ukli-
díte škarpu kolem silnice a po dvou hodi-
nách čištění břehů najdete v místech, které
jste před tím uklidili, čerstvě vyhozené ple-
chovky. Věřím, že většina lidí je slušných,
jen ty následky po těch neslušných jsou víc
a častěji viditelné. O to raději budu v novi-
nách informovat o úspěších našich občanů,
jedno jakého věku. Máte se čím pochlubit?
Sem s tím.

MMaarrkkééttaa  SSiinnkkuulloovváá  MMoorraavvccoovváá
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Termín: 7. 5. 2024 od 15 do 16 hodin, 16.

5. 2024 od 15 do 16 hodin.

Zápis se uskuteční osobním podáním
v mateřské škole ve Velichově k rukám
ředitelky školy Bc. Lydie Kučerové.
K zápisu sebou přineste rodný list dítěte
a doklad o řádném očkování dítěte.
Kritéria pro přijetí dítěte do mateřské

školy ve Velichově pro rok 2024/2025

Mateřská škola se naplňuje do počtu 24

dětí. Dítě musí mít splněno povinné
očkování podle dětského očkovacího
kalendáře, nebo doložit doklad, že se
nemůže očkování podrobit pro kon-
traindikaci.
Pokud dojde k překročení žádostí k přijetí
do mateřské školy nad tento počet, budou
děti přijímány podle těchto kritérií: 
1. Trvalé bydliště ve Velichově.
2. Vždy se přednostně přijímají děti

k povinnému předškolnímu vzdělávání
(poslední rok před zahájením povinné škol-
ní docházky, v němž dítě dosáhne šesti let,
případně děti s uděleným odkladem školní
docházky).
3. Děti mladší tří let nemají na přijetí do
zařízení právní nárok – budou přijaty pouze
v případě, že bude volná kapacita mateřské
školy.  

rreedd

Ani řádící pátá dětská nemoc neodradila děti
od zajímavých akcí, které si v březnu užívaly
plnými doušky. V průběhu měsíce se děti
poctivě chystaly na Velikonoce a vyráběly
dekorace.

Každoroční návštěva porcelánky Thun v No-
vé Roli patří ke stálicím programu. Děti se
seznamují s výrobou porcelánu přímo v to-
várních halách a samozřejmě si pak samy
dekorují vlastní výrobky.
Návštěva Karlovarského symfonického orche-
stru je pro některé děti první zkušeností
s poslechem vážné hudby. Ale kvarteto KSO
umí tuto zkušenost zprostředkovat zábavnou
formou a herec Viktor Braunreiter je zku-
šeným průvodcem nejen po památkách, ale
i zážitky. 

Studenti ze „Zdrávky“ si s dětmi hravou for-
mou povídali o tom, co je zdravé víc a co pro
změnu vůbec. Nástěnka plná kostek cukru
byla pro děti názornou ukázkou toho, kolik
cukru konkrétní oblíbené dobroty obsahují.

Návštěvu divadelního představení v Domě
kultury v Ostrově a následnou exkurzi
v Ekocentru stihly děti v uplynulém měsíci
taky. Ale tenhle měsíc měl i svou sladkou

tečku. Děti zavítaly do výrobny věhlasné
ostrovské čokoládovny Koruna pralines. Pan
majitel seznámil děti s tajemstvím výroby
známých sladkostí. Na této exkurzi bylo nut-
né zapomenout na informace od studentů ze
střední zdravotnické školy, to je jasné. A děti
ani odsud neodcházely s prázdnou.
Váháte, jestli přihlásit své dítě právě do naší
školky? Věříme, že i množství výletů a exkurzí
může být jedním z důvodů, proč navštěvovat
zrovna velichovskou školku. rreedd
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Na Gymnáziu Cheb se konalo krajské kolo
chemické olympiády. Po tom, co Stella
Musilová zvítězila ve školním a následně
okresním kole, ovládla i kolo krajské. Na ZŠ
Masarykova Ostrova (mnohým spíš známá
pod označením „jednička“) je vyučován před-
mět Přírodovědná praktika, který je v
9. ročníku zaměřen na chemii.
Stella se v únoru poctivě připravovala a 5. 3.
2024 se zúčastnila okresního kola chemické
olympiády na Prvním českém gymnáziu
v Karlových Varech. Toto kolo olympiády
s přehledem vyhrála – byla nejlepší jak v části
teoretické, tak praktické a získala 91 bodů ze
100 možných.
Dne 25. 3. 2024 se konalo na Gymnáziu
Cheb kolo krajské. A zde Stella dosáhla
obrovského úspěchu – porazila všechny ostat-
ní soutěžící a zvítězila s náskokem 8,5 bodu

na soutěžící na 2. místě.
Za vzornou reprezentaci poděkovala Stelle
škola a my se přidáváme s gratulací i za
Obec Velichov. Stella si vybrala pro následu-
jící studium obor zaměřený právě na chemii,
tak jí přejeme mnoho úspěchů i v samot-
ném studiu.

FFoottoo::  wwwwww  ssttrráánnkkyy  ZZŠŠ  MMaassaarryykkoovvaa
RReedd  ss ppoouužžiittíímm  iinnffoorrmmaaccíí  zzee  šškkoollnnííhhoo  wweebbuu

ÚÚtteerrýý  3300..  dduubbnnaa  22002244
AAmmffiitteeááttrr  HHoossppooddyy  UU  LLííppyy

1177::0000  ––  zzaahháájjeenníí,,  
dděěttii  MMŠŠ  VVeelliicchhoovv

NNáásslleedduujjee  ssttaavvěěnníí  mmáájjee
UUppáálleenníí  ččaarroodděějjnniiccee
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Buřty a limonáda pro děti
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14. 4. 17:00 Krotitelé duchů: Říše ledu

19:30 Nezlomní

21. 4. 17:00 Jak zachránit draka

19:30 Prázdniny s Broučkem

24. 4. 20:00 Rivalové (Tady Vary)

28. 4. 17:00 Fantastická čtyřka

19:30 Abigail

Stavění máje

Zapomněli jste uhradit do konce března
místní poplatek za psa nebo nájemné obec-
ního pozemku? Do konce dubna neúčtu-
jeme penále z pozdní úhrady, tak si
pospěšte. Číslo účtu pro platby je 43-
3210410247/0100. Za jednoho psa zaplatíte
150 Kč, za každého dalšího 200 Kč.
Neznáte-li variabilní symbol, napište do
zprávy pro příjemce vaše jméno a příjmení.

rreedd

SSttaavv  oobbyyvvaatteell  kk 2299..  22..  22002244::  cceellkkeemm
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Platby

Stella zabodovala
Ve spolupráci s paní zahradní a krajinářskou
architektkou Ing. Milenou Novákovou připravu-
jeme obnovu zeleně v obytné zóně. Prvním, pro
mnohé nepříjemným, krokem je likvidace dřevin,
jejichž stav a umístění nejsou vhodné. Na podzim
ještě zmizí vzrostlé smrky. Dřeviny, které byly v
blízkosti komunikace, nebyly vhodné k omlazo-
vacím řezům. Buky a smrky patří svou povahou
spíš do lesa než mezi bytovky. Jejich vysázení v
blízkosti obrubníků bránilo i jejich přirozenému
vývoji a zároveň by dřív nebo později docházelo k
narušení komunikace kořeny, které by si marně
hledaly cestu. 

K návrhům nové výsadby bude svolána schůzka s
těmi, kterých se to nejvíc týká – pokud o to budou
mít zájem. Termín jejího konání bude vyvěšen na
vstupních vchodových dveřích jednotlivých
bytových domů a malého paneláku. Společně
prodiskutujeme i návrh umístění laviček, popř.
místa pro grilování. red

Zeleň v obytné zóně



Ve dvoře umístěné bílé kontejnery na textil
jsou již polepeny. Textil vhazujte v uza-
vřených pytlích nebo taškách. Tak, jak vidíte
na fotografii, rozhodně ne.
Sbíraný textil bude dále použit jak na
humanitární účely, tak na další průmyslové
zpracování. Patří sem tedy např. i potah ze
sedací soupravy, nebo staré závěsy. 
Vývoz bude probíhat jednou za čtrnáct dní,
později možná jednou za měsíc. O četnosti
svozu rozhodne podle vytíženosti kontejnerů
svozová firma. Vzhledem k tomu, že

možnost ukládání textilu nebyla v naší obci
delší dobu možná, předpokládáme zvýšený
zájem občanů.
Pokud máte opravdu hezké oblečení a obá-
váte se, že se nedostane k těm, kteří to
opravu potřebují, využijte kontejner Oblastní
charity Ostrov. Ten najdete na Lidické ulici
v Ostrově pod budovou bývalé knihovny
vedle Vejškovky. Pracovníci OCHO oblečení
třídí, dávají jej do regálů podle velikostí
a sezóny. V charitním šatníku si tak lidé
v nouzi vybírají oblečení  jak v obchodě – za
důstojných podmínek.     MMSSMM

V pátek 12. dubna bude zahájen pravidelný
svoz BIO odpadu. Máte-li zájem o nádobu na
bioodpad, kontaktujte nás na tel.
353942105. Za svoz bio odpadu nebudete
platit nic navíc.

Svoz bude probíhat vždy v pátek v lichém
týdnu.
Avizovaný sběr papíru a plastu přímo od
domů se zatím odsouvá, čekáme na úpravu
tras svozové společnosti. Nechtěli jsme zájem-
cům rozdat nádoby dřív, než bude tento svoz
smluvně zajištěn. Očekávám, že do června
bude vše dořešeno.

MMSSMM

Od 26. března má firma Algon, a.s., která pro
Krajskou správu a údržbu silnic Kar-
lovarského kraje (KSÚSKK) zajištuje opravu
silnice od křižovatky od hospody směr Os-
trov, povolenou uzavírku této komunikace.
Jak mnozí zjistili, v době mimo pracovní
dobu stavby se dá opravovaným úsekem pro-
jet. Někdy zůstávají značky v platnosti, někdy
je pracovníci firmy otočí tak, aby zákaz
neplatil. To je ale na jejich dobrovolném roz-
hodnutí, nikdo je do toho nemůže nutit, pro-
tože se v daném úseku jedná o staveniště

s omezeními, která jim zákon ukládá dodržo-
vat. Silnici je nutné opravit, to je jasné.
Hrozilo, že nám daný úsek bude uzavřen, aniž
by na něm stavba probíhala, protože hrozil
další sesun komunikace. Stavba měla být rea-
lizována už dřív, došlo ale k upřednostnění
stavby na silnici do Vojkovic. 
Uzavírka komplikuje život nám všem, objízd-
né trasy také tak. V mezidobí došlo ještě
k tomu, že oficiální objízdná trasa byla další
uzavírkou silnice I/13 uzavřena. Většina míst-
ních si s tím dobře poradila a při návratu

z Ostrova do Velichova volila rovnou ob-
jížďku přes Damice, popř. sjela hned na
prvním sjezdu za Ostrovem na Hájek, za
železničním přejezdem se dala doleva, přijela
přes Nejdu okolo statku do Boru v jeho
„horní části“ a pokračovala přes Stráň
a Radošov domů. Stejnou cestou jezdí i do
Ostrova, protože čekat na napojení za Borem
na silnici vedoucí z Karlových Varů v době
špičky je nepříjemným zážitkem. A to ještě
nikdo z nás netušil, jaké komplikace přine-
sou uzavírky těm, kteří jeli přes Bor do
Karlových Varů (museli jet přes Sadov, pro-
tože nájezd a sjezd u Sadova je uzavřen) nebo
jeli podél vody a setkali se s nepříjemným
zdržením opravovaného úseku u Hubertusu.
Omezení ve Velichově bude začátkem čer-
vence nahrazeno jiným, kdy se bude dělat
odvodnění komunikace směr hospoda –
náves. V tomto úseku bude provoz řízen
semafory.
Jak jsem říkala, nic se nejí tak horké, jak se
uvaří. Buďme rádi, že opravovaným úsekem
projede autobus. Situace se od 26. března
několikrát změnila a mnoho z vás přišlo na
to, že risk se někdy vyplácí. Chápu vaše do-
tazy, také jsem si je kladla. Chápu ale také za-
davatele a stavební firmu a potřebnost úsek
opravit tak, aby sloužil co nejdéle. 

MMSSMM

Velichovské noviny, ročník XVIII., číslo 04, duben 2024 • Měsíčník,  periodický tisk územního samosprávného celku • Vydává Obec Velichov, Velichov 13, 363 01  Ostrov, tel., 353 942 105, e-mail obec@velichov.cz,
www.velichov.cz  • IČ 00255122 • Redakční rada: Jiří Bitman, Milena Doležalová, Miroslav Kučera, Lydie Kučerová, Markéta Sinkulová Moravcová. Grafická úprava: Tomáš Moravec • 300 výtisků, uzávěrka 
k 20. dni předchozího měsíce • ev. číslo MK ČR E 17388

Duben 2024

strana 4

NNáázzoorr  rreeddaakkččnníí  rraaddyy  nneemmuussíí  bbýýtt  ttoottoožžnnýý  ss  nnáázzoorreemm  ppřřiissppěěvvaatteellůů..  RReeddaakkččnníí  rraaddaa  nneeooddppoovvííddáá  zzaa  oobbssaahh  ppřřííssppěěvvkkůů,,  jjeejjiicchhžž  aauuttoorreemm  nneenníí  jjeejjíí  ččlleenn..  

Uzavírka silnice

Co s nepotřebným textilem? Svoz BIO odpadu


